
       

 

 

Protokoll MAS/MAR-STYRELSE 7-8 dec 2023 

1. Mötets öppnas, sekreterare Jessica 

 

2. Dagordning fastställs 

 

3. Föregående minnesanteckningar 231026—27 inga kvarstående frågor 

från det protokollet som läggs till handlingarna. 

 

4. Inför mötet med Socialstyrelsen 

Kerstin har mailat frågor till dem i förväg.  

Basnivå- specialistnivå definiera detta ett medskick från träff med 

kontaktpersoner. 

Patientsäkerhet, handlingsplanen, materialet från SKR. 

Digitalisering. Delegering, egenvård. Teamsamverkan- förebyggande och 

samverkan. Dokumentation- sekretess. Nära vård, Systemsyn. 

 

5. 11.00-11.45 Besök av socialstyrelsen Olivia, Irene, Charlotta 

Patientsäkerhet, nationell handlingsplan. Delrapport om pågående 

arbete. Handlingsplanen efter 2024, viktigt att hålla i då vi precis kommit 

igång. Dialog pågår med Socialdepartementet. Skört på grund av pressad 

situation i både region och kommuner. Socialstyrelsen har granskat 

patientsäkerhetsberättelser och intervjuat företrädare för kommunerna 

runtom i landet för att få en bild av vilket stöd som behövs.  

SKRs uppdrag kring patientsäkerhet har flyttat över till viss del till 

Socialstyrelsen. Socialstyrelsen vill kartlägga vilket behov av verktyg som 

finns. NSG patientsäkerhet har tagit ansvar för verktyg kring 

handlingsplan och patientsäkerhetsberättelse. LÖF tar ansvar för vissa 

delar, SBAR och patientsäkerhetskultur.  

PPM har information gått ut till kommunerna. 

Nationella kunskapsmål för patientsäkerhetsområdet kommer i nästa år. 

Målgruppsanpassa information för chefer och beslutsfattare.  

Ny socialtjänstlag kan ha högre fokus än förslaget om äldreomsorgslag.  



Digitalisering är högt på agendan från SKR. IVO uttalar sig ibland motsatt 

och det blir en svårighet. Samtycke för beslutsoförmögna på gång.  

Positiva till användandet av välfärdsteknik. Ny lagstiftning på gång. Det 

juridiska runt sensorer och AI är problematiskt. Tar med våra problem 

kring ämnet. Behövs ett stöd att hålla i för att göra rätt enligt lagen.  

Egenvård, kunskapsstöd beräknas vara klart i slutet av 2024, 

riksföreningen kommer få delta i arbetet med meddelandebladet. 

Avancerad hälso- och sjukvård görs till egenvård för att få patienten till 

kommunen. Viktig patientsäkerhetsfråga.  

Vad är kommunens basuppdrag? Stor fråga för oss i kommunen.  

Delegering pågår ett arbete där även riksföreningen kommer bli 

inbjudna.  

Nära vård och lösa förskjutningen kräver en samverkan. Vi behöver ett 

stöd i vad som ska utföras.  

Gränssnittet specialiserad vård/primärvård behövs ett förtydligande.  

IVO tillsynen gav mycket kritik till kommunerna. Kompetenscentrum för 

äldre arbetar med frågorna. Stöden som finns kommer anpassas utifrån 

kritiken. Behövs mer stöd till alla särskilda boenden. Gemensamma 

seminarier med IVO är ett förslag. Nationella rådet för patientsäkerhet 

har frågorna på sin agenda. Socialstyrelsen bygger struktur för att möta 

kommunerna. Bygga stödet på IVO´s granskning så stödet finns när 

resultatet kommer.  

Chefläkare och MAS/MAR samverkan är ett viktigt nätverk.  

Bjuda in igen till våren för fortsatt dialog.  

 

6. Ekonomi, Ser bra ut. Kontroll på budgeten. Resa och hotell för 

styrelsemöte har ökat i pris. Vi tänker över frekvens på de fysiska möten 

som bokas in. Till våren ett fysiskt möte. Boka resor i tid för att få 

billigare priser, lägg till ombokningsbar biljett om mötet skulle bokas om.  

Utbildningen kring juridik ska betalas inom kort.  

 

7. Medlemmar och register. 303 medlemmar just nu. Många nya och 

många som utträtt under året. Registret är bra men krånglar lite. Finns 

ett bra stöd från Swenurse.                                                                                                        

 

8. Sociala medier 

-Instagram, 63 följare 

- Facebookgruppen lever med en del frågor från medlemmarna, och vi 



hjälps åt att lägga upp utbildningar. 363 medlemmar i gruppen. 

- Hemsidan, Ulrika, Annika och Jessica tittar över hemsidan. 

-Mailadressen kontrolleras av Kerstin. 

 

9. Kl 15.30- 16.00 teamsavstämning valberedningen, Marie och Anna. 

Mandatperioden går ut för Lilian och Susanne. Ordförandeskapet går ut. 

Meddela valberedningen senast 15 december. Lilian vill ej förnya och 

Susanne stannar gärna kvar. Kerstin funderar.  

Revisorer valdes 2023 och behöver tillfrågas igen.  

Valberedningen saknar en person. Vi lägger ut på facebook att det 

behövs en person.  

Valberedningen bör komma på våra kompetensdagar. Vi beslutar att de 

bjuds på kompetensdagarna.  

 

10.  Info från arbetsgrupper, informationsmöte brev till styrelsen , remisser        

https://skr.se/4.68dec7381764c03fcaa10873.html 

- Svedem, Annika har avgått och Susanne är invald. 

- Chefläkarnätverket, Ulrika, Lilian och Jessica deltar. Denna grupp blir en 

undergrupp till chefläkarnätverket. Syftet med denna grupp är att samla 

in information och sprida detta. KI geriatriker var med och pratade om 

sköra äldregruppen. Gruppen ska kartlägga hur samverkan ser ut i landet 

hos chefläkarnätverket/chefssjuksköterskor/ MAS/MAR via en enkät. 

-Tillsynsgruppen IVO pratar om de nationella tillsynerna. Fortsätta följa 

upp sjukhusen. IVO går vidare till domstol i ärenden för att pröva 

ärenden. Säbo tillsynen, 150 bedömningar under våren. 30 tal kommuner 

kommer få skarpare beslut. Estetisk tillsyn utökas och uppdrag finns att 

fortsätta jobba med detta. Uppdrag att titta på förlossning och 

mödravård. LSS tillsyn fortsätter. Fortsätta titta på psykiatri, tvångsvård 

och BUP. Ny chefsläkare på IVO, ortoped.  

- Arbetsgrupp att ta fram stödmaterial för att bedöma riskbeteende och 

patientsäkerhet. Stödmaterial är klart. Filmer ska spelas in i januari. Jurist 

och läkare berättar i filmerna. 3-4 olika ärenden.  

- Remisser från kunskapsstyrningen, det som berör oss är hjärtsvikt, alla 

läser och vi lyfter via mail om vi ska svara p något. 

- Utredning om läkare i kommunen. Vi behöver ha kontakt och planera 

in möte med utredaren. Kerstin tar kontakt.  

 

https://skr.se/4.68dec7381764c03fcaa10873.html


11. Utbildning 15/12  

- 163 anmälda. Länken skickas på måndag. Föreläsaren är medveten om 

antalet anmälda. Vi filmar inte denna presentation men vi kan vi få 

powerpointen efteråt. Annika sköter presentation och hälsar välkomna. 

Ulrika och Susanne hanterar frågor i chatten.  

 

12.  Kontaktnätverket   

Möte 1 december. Bra deltagande och ett givande möte. Bra mötesform.  

Dialog om sociala medier att vi finns på facebook, instagram och 

hemsidan. Aktuella frågor vi arbetar med. Efterfrågade person till 

valberedningen. Lyfte stipendie inför kompetensdagarna. Ska vi 

återkoppla dagens möte med Socialstyrelsen till kontaktpersoner? 

Kerstin bokar in ett möte i början på julveckan för att ge återkoppling 

från mötet med socialstyrelsen.  

Förslag på goda exempel, några har mailat och ett förslag på stipendie 

har inkommit. Robertsfors har ett kvalitetsråd och strukturerat 

tvärprofessionellt arbete de gärna berättar om.  

 

13.  Planering av kompetensdagar i separat dokument. Besök i lokalen. Bra 

lokal med bra utrymme för utställare. 

 

14. Övriga frågor 

- Micaela SOU om att förstatliga hälso- och sjukvården. Micaela skickar 

på mail. Micaela ska svara och delger sitt svar. 

- Annika Nilsson felaktig resebokning och la ut dubbelt. Detta betalas av 

föreningen.  

- Annika Nilsson Kil kan inte skicka mail utanför kommunen på grund av 

virus. Kan då inte skicka länk inför utbildningen. Har skapat grupp med 

alla adresser.  

 

15. Nästa sammanträde: 

Kerstin skickar kallelse. Ulrika bokar rum till fysiskt möte. 

Kort avstämning  8/1 teamsmöte fm 10-12 

Ändrade datum 15/2 teamsmöte heldag 

21-22/3 fysiskt möte 

19/4 9-12 teamsmöte     

 

 


